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Primers dies a les instal·lacions de la Cultural/ M Subirats
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Aquest dijous, l’Escola Progrés es convertia 
en l’escenari de l’estrena del curs escolar 
2016-2017, una jornada adreçada especial-
ment al professorat i als equips directius del 
centres educatius de la ciutat, des de l’escola 
bressol fins a la universitat. A més de la in-
auguració, les xerrades i ponències de con-
vidats, la sessió va comptar amb una fira de 
serveis, projectes i materials didàctics, amb 
presència de diferents departaments, institu-
cions i centres de la ciudad.

El proper dilluns, no obstant, tindrà lloc l’au-
tèntica estrena. La dels retrobaments, corre-
disses, plors i nervis. Uns 31.700 alumnes, 
21.500 d’educació infantil i primària, 9.600 
de secundària i 600 d’escoles bressol, creu-
aran les portes de les desenes de centres es-

Més de 31.000 alumnes 
a punt per tornar a omplir 
les escoles de Badalona
S’incorporen quatre grups d’ESO, un de 1r de Primària i es 
perden dos P3 a la pública; les escoles bressol, al 100%

colars de la ciutat: 34 escoles públiques i 24 
concertades on s’imparteix educació Infantil i 
Primària; 12 instituts públics i 20 concertats 
i tres centres d’educació especial. 

La desaparició o modificació de grups arreu 
de la ciutat ha trastocat menys la comunitat 
educativa local que altres anys. El balanç 
és moderat i, de fet, a Secundària, les xifres 
són positives. Els instituts han sumat quatre 
grups d’ESO a diferents barris, concretament 
els IES Barres i Ones, Eugeni D’Ors i Júlia 
Minguell, tots tres molt propers a la zona de 
Llefià-Sant Roc, i l’Isaac Albèniz de Bufalà, 
que ja suma cinc línies per ser l’institut de 
referència de tota la zona Casagemes-Can-
yadó. D’altra banda, cal recordar el canvi de 
grup entre La Pineda i el Pau Casals, dos 

La Llauna, en obres
En marxa els treballs a la 3a planta
La Junta de Govern Local va aprovar a finals 
de juliol la llicència d’obres per a la reforma de 
l’Institut La Llauna, que farà possible adequar 
aquest centre de secundària a les necessitats 
d’escolarització actuals. El projecte d’adequa-
ció del centre preveu una reforma integral de 
tota la planta tercera, actualment en desús, 
per ubicar-hi aules. També es construiran 
dues noves escales d’accés entre plantes i 
es farà una petita reforma a la planta baixa. 
La superfície total reformada és de 1.536 m2 
construïts. L’import d’adjudicació de l’obra és 
d’1.430.132,96 euros. Després de mesos es-
perant els informes dels Bombers, els treballs 

per fi van poder començar a principis d’agost. 

Llums LED al Salvador Espriu
Pràcticament tots els centres públics de la ciu-
tat han aprofitat els mesos d’estiu per fer actua-
cions, reparacions i petites obres necessàries, 
moltes d’elles vinculades al manteniment. Els 
treballs més destacats s’han produït a l’escola 
Salvador Espriu de Morera, on s’ha dut a ter-
me un canvi en la il·luminació de l’equipament 
i tot el centre funciona ara amb llums LED. 
L’actuació respon a la filosofia de basar totes 
les obres d’edificis públics en l’eficiència ener-
gètica per estalviar en consum.
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Una de les novetats d’enguany, que la 
ciutat presentarà les properes setmanes, 
és l’adhesió de Badalona i tots els seus 
centres educatius a la iniciativa T-Escolar, 
una targeta amb la que l’alumnat podrà fer 
servir el transport públic en sortides lecti-
ves i excursions a un preu reduït, com ja 
succeeix a altres poblacions. Els detalls 
del projecte, que l’Ajuntament ha treballat 
amb TUSGSAL, sortiran a la llum durant la 
Setmana de la Mobilitat. Els nens i nenes 
d’escoles, casals, esplais, entitats sociedu-
catives i qualsevol associació relacionada 
amb el lleure i la pedagogia s’hi podran 
acollir i disposar d’aquestes targetes, que 
tindran un preu d’un euro i serviran per a 
un viatge d’anada i tornada. Una altra de les 
novetats, també en l’àmbit de la mobilitat, 
serà la posada en marxa d’una comissió, 
dins el Consell de la Mobilitat, per dissen-
yar i desenvolupar nous camins escolars al 
municipi, una iniciativa amb la que escoles 
com l’Artur Martorell ja hi compten.

Implantació de 
les targetes 
escolars de 
transport públic

centres de la mateixa àrea per equilibrar el 
nombre de places entre barris.

L’escola Alexandre Galí de La Salut tindrà 
un grup més de 1r de Primària, mentre que 
el Feliu i Vegués i el Baldomer Solà perden 
una classe de P3, atès que no han arribat al 
mínim necessari per mantenir dues línies tot i 
començar la preinscripció sense reduccions. 
També en P3, Maristes perd el concert d’una 
línia, i conserva dos grups, mentre que López 
Torrejón i Boix perden el finançament públic 
de l’única que tenien. 

100% d’ocupació a les escoles bressol
Una altra de les xifres positives amb les que 
s’encaren aquest nou curs és l’ocupació de 
les escoles bressol. El 100% de les places 

municipals han estat sol·licitades i la xarxa 
funcionarà a ple rendiment gràcies a la nova 
tarificació social. La regidora d’Educació, 
Laia Sabater, explica que el nou sistema ha 
permès que totes les famílies sabessin quant 
havien de pagar i si disposaven o no de beca 
el mes de juliol, el que ha permès que mol-
tes afrontin la inscripció amb la seguretat de 
l’ajuda pública. Sabater assegura que entre 
un 80 i un 85% de les famílies paguen en-
guany menys del preu base que havien de 
sufragar els darrers anys.

Canyadó i Casagemes noten la manca 
de places
Com ve succeint els darrers anys, la zona es-
colar 6, la que conformen els barris de Can-
yadó, Casagemes i Manresà, ha tornat a patir 
la manca de places escolars públiques de la 
que la comunitat educativa es queixa des de 

fa temps. Les convocatòries de l’Artur Mar-
torell i el Lola Anglada han quedat petites, 
tot i que finalment s’ha pogut reubicar tota la 
demanda. “Es nota molt la falta de places de 
primària públiques”, lamenta Laia Sabater.

Anàlisi estructural a l’antic Lola Angla-
da
La responsable d’Educació explica que In-
fraestructures de la Generalitat ha dut a terme 
aquest estiu les primeres visites a l’antic edi-
fici del Lola Anglada, a Canyadó, per realitzar 
els estudis inicials del seu estat i es troben 
analitzant i calculant hipotètics costos d’una 
rehabilitació per convertir-lo en un centre de 
secundària amb tres linies de base. Tot i que 
la licitació del projecte encara resta pendent, 
de moment res sembla apuntar que l’aprofi-
tament de l’antiga escola no pugui ser una 
realitat en un futur.
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La Secretaria de Salut Pública del 
Departament de Salut de la Genera-
litat de Catalunya ha incoat un ex-
pedient sancionador a l’Ajuntament 
de Badalona per no haver tancat el 
Poliesportiu Municipal Bufalà l’any 
2014, durant el mandat del PP, tot 
i desprendre analítiques positives 
en legionel·la. Malgrat els diver-
sos requeriments efectuats des de 
la Generalitat, apunta l’expedient, 
les instal·lacions van continuar 
obertes al públic i funcionant amb 
total normalitat. La Generalitat con-
sidera que l’Ajuntament va cometre 
dues infraccions greus, per la qual 
cosa se li aplicarà una sanció amb 
una multa graduable que pot anar 
dels 3.001 euros fins als 60.000 
euros. Des del PP, el portaveu 
Juan Fernández, regidor d’Esports 
el passat mandat, assegura que 
durant els mesos senyalats a l’in-
forme, entre l’estiu i finals de 2014, 

Diverses analítiques van resultar positives en legionel·la la segona meitat de l’any 

es van fer tractaments setmanals 
que asseguraven que no hi hagués 
infeccions. En aquest sentit, afirma 
que els tècnics municipals mai van 
veure un risc real, i manté que el 
poliesportiu sí va estar tancat entre 
dues i quatre setmanes, durant les 

quan la Generalitat va ordenar el 
tancament de les dutxes, tal i com 
es va procedir. El govern ha invertit 
90.000 euros per dur a terme les 
reformes que permetin acabar amb 
el problema d’arrel. La previsió és 
que finalitzin aquests dies.

quals es va dur a terme un pla de 
xoc. D’altra banda, posa en entredit 
que l’actual govern no hagi actuat 
fins a aquest estiu. Des d’Esports 
expliquen que la primera analítica 
positiva de legionel·la del darrer 
any va arribar el mes de març, 

Pista del poliesportiu de Bufalà / ABB

CRÍTIQUES PER L’ESTAT 
DE LES INSTAL·LACIONS

Més enllà del cas concret del 
poliesportiu de Bufalà, aquest 
mes de setembre ha estat mar-
cat per diverses queixes en re-
ferència a la gestió d’Esports i  
instal·lacions de la ciutat, tant 
per part d’algunes entitats com 
de partits polítics, en especial 
el PP. Unes crítiques, però, 
que no són noves, que vénen 
de mesos enrere i que posen 
en entredit la falta de decisió 
del Departament encapçalat 
per Maria Gallardo. Des del 
govern defensen que el pres-
supost d’Esports per al mante-
niment dels equipaments s’ha 
augmentat i que es comença-
ran a posar al dia instal·la-
cions que no s’han tractat com 
caldria els darrers anys.

La Generalitat expedienta Badalona per obrir el 
poliesportiu de Bufalà amb legionel·la el 2014

El govern planteja situar a la vella fàbrica del Centre la seu de la Fundació

Després de frenar el projecte que 
Badalona Capaç tenia lligat amb 
Mercadona per a la construcció i 
obertura d’un nou centre ocupacio-
nal per a persones discapacitades 
al barri de Morera, el govern mu-
nicipal es va comprometre aquest 
estiu a presentar a la institució i a 

BDN Capaç titlla de “fum” la primera 
alternativa del govern, a l’antiga Mobba

les famílies alternatives que no su-
posessin la instal·lació de nous su-
permercats a la ciutat. Les primeres 
propostes han arribat aquesta set-
mana, i una d’elles, la que l’equip de 
Dolors Sabater veuria més factible, 
apunta a l’antiga fàbrica de la Mob-
ba. Tal i com avançava El Punt-Avui 

aquest dijous, l’executiu ha propo-
sat a la directiva de la Fundació un 
intercanvi d’instal·lacions entre la 
Mobba, al Centre, i l’actual seu de 
BDN Capaç, a Sant Roc. Una per-
muta, però, en la que l’entitat con-
tinuaria sent la propietària del seu 
actual terreny, que cediria, això sí, a 

l’Ajuntament. El Consistori correria 
a càrrec de la rehabilitació de l’an-
tiga fàbrica. “De moment, tot fum”, 
etziba el portaveu de la Fundació, 
Joaquim Sabater. La valoració pri-
mera de la proposta no sembla pas 
positiva per part de la comunitat 
del centre, que posa en dubte una 
idea de la que encara no es coneix 
ni la viabilitat, ni els costos ni el 
finançament. Segons expliquen, no 
hi ha cap estudi que indiqui en quin 
estat exacte es troba l’antiga Mob-
ba ni quant costaria rehabilitar-la, 
treballs que correrien a càrrec de 
l’Ajuntament. Tanmateix, creuen 
que suposaria canviar una antiga 
fàbrica per una altra antiga fàbrica. 
Més enllà de la inconcreció, des-
taquen que, d’una banda, l’Ajunta-
ment hauria de fer un gran esforç 
econòmic, quan l’actual projecte no 
costaria res a les arques públiques, 
i, de l’altra, suposaria ocupar un Antiga Mobba / BDN Capaç

espai -el de la Mobba-, que a dia 
d’avui està qualificat de zona verda, 
mentre que pràcticament la totalitat 
del solar de Morera està destinat a 
equipament privat, justament el que 
seria el nou equipament. Per últim, 
el més probable és que aquesta 
opció dilatés en el temps l’estrena 
d’una nova seu, que Badalona Ca-
paç vol tenir enllestida per al 2018. 
La segona de les propostes alter-
natives suposaria treballar sobre 
el projecte ja existent, i es basaria 
en algunes millores de distribució i 
mobilitat a l’espai del Turó de l’Enric 
i els vials d’accés. Sobre el projecte 
actual, Sabater assegura que estan 
disposats a acceptar reformes i ne-
gociar modificacions, però avisen 
que si el procés es perllonga, els 
inversors podrien retirar-se. Mem-
bres i pares de la Fundació es ma-
nifestaran aquest dia 11 a l’ofrena 
floral de la Diada.
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Badalona tancarà durant les prope-
res setmanes els tràmits adminis-
tratius adients perquè l’Ajuntament 
passi a formar part oficialment del 
Consorci de Promoció Enoturística 
del Territori DO Alella i el proper 
mes d’octubre s’estrenarà a la pro-
gramació de Vi +, un cicle d’activi-
tats i esdeveniments que es distri-
bueixen durant vàries setmanes als 
diferents municipis del consorci. Tal 
i com va avançar el Diari de Badalo-
na el mes de juliol, la ciutat acollirà 
unes conferències amb els vins, les 
noves tecnologies i formes de co-
municació com a fil conductor. El 16 
d’octubre, el BCIN oferirà la Jornada 
d’Enoturisme i Social Media del Vi 
Mes, amb ponents de diferents uni-
versitats i sectors professionals. La 
gerent del Consorci d’Enoturisme 
de la DO, Laura Nadeu, explica que 
l’entrada de l’Ajuntament de Badalo-
na és una incorporació important i 

El BCIN acollirà un dels esdeveniments més importants de la programació

Vinyes de la Masia de Can Coll, fa uns dies

Verema badalonina

CAN COLL RECULL 7,5 TONES DE RAÏM

Badalona s’estrena al mes del vi 
de la DO Alella per la porta gran

La Masia de Can Coll de Canyet 
va dur a terme el passat cap de 
setmana l’esperada verema de la 
present temporada amb un resul-
tat positiu, tal i com s’esperava i 
avançaven els companys del Tot fa 
uns dies. S’han recollit 7,5 tones 
de raïm de qualitat, un 70% pansa 
blanca i un 30% merlot, amb les 
que s’esperen poder produir unes 
5.500 ampolles de vi.
Els dies previs a la recollida, Can 
Coll va demanar un permís espe-
cial a la Generalitat per poder con-

trolar a través de la caça la pobla-
ció de porcs senglars de la zona, 
que podien fer perillar els fruits de 
tota una temporada. Aquest mèto-
de de control també s’havia aplicat 
en alguns moments les darreres 
setmanes d’estiu, durant les quals 
es van arribar a matar set senglars.
El proper 18 de setembre se ce-
lebrarà la Festa de la Verema de 
Canyet, i el 1 de novembre, la festa 
del vi novell. Des de la masia es-
peren una de les millors anyades 
dels darrers anys.

per això volien que la ciutat tingués 
un paper rellevant amb la celebració 
d’aquesta jornada, una de les activi-
tats més importants del programa, 
al BCIN. A més de les conferències, 

agents privats de Badalona, com ara 
La Sargantana, la Masia Can Coll 
o l’establiment Cristina Guillén for-
maran part de les activitats d’aquest 
mes del vi de la DO.



9actualitatpublicitat8 Eduard Monterde - publicitat@gestiocomunicativa.com Redacció - redaccio@diaridebadalona.comDel 09/09 al 15/09/2016Núm. 538

El PSC recull els desperfectes 
de la via pública i critica l’acció del govern
Els socialistes estan elaborant un llistat amb 200 “punts negres” del manteniment

Banc desmantellat al Turó d’en Caritg / PSC

novat 1,8 quilòmetres del drenatge del túnel. 
Els últims dies els treballs s’han centrat a 
restablir la senyalització i fer proves de fun-
cionament en buit. Les obres han costat 4,3 
milions d’euros. El tram de la línia 2 de metro 
entre La Pau i Pep Ventura, que fins al 2002 
formava part de la línia 4, té unes necessi-
tats especials de manteniment a causa de les 
característiques dels terrenys que travessa el 
túnel. L’agressivitat de les filtracions de les 
aigües freàtiques de la zona del Besòs provo-
ca que el procés natural de desgast de la su-
perestructura de via s’acceleri notablement.

L’obra que ha realitzat TMB aquest estiu en-
tre Verneda i Pep Ventura, que ha mantingut 
tallada la part badalonina de la L2 durant tot 
l’agost, ha estat la de més envergadura dels 
últims anys i pràcticament completa la re-
habilitació de tot el sector Besòs de la línia 
2. En concret s’han renovat 3,3 quilòmetres 
de via simple i un aparell de via de Verneda. 
L’actuació ha inclòs el desballestament de 
la via existent, la demolició del formigó que 
constitueix la solera de la via, la instal·lació 
de nous carrils, fixacions i travesses, i el 
formigonat de la nova via. També s’han re-

Inversió de 4,3 milions a 
les obres del tram badaloní 
de la L2 de metro

Les reivindicacions no descansen ni les 
setmanes més caloroses i tranquiles d’estiu 
i a Badalona el manteniment de la via públi-
ca ha tornat a estar al punt de mira. Aquest 
cop qui apuntava era el PSC, que ha anun-
ciat l’elaboració d’una llista de “punts ne-
gres” de la ciutat que necessiten actuacions 
de manteniment i reparació d’urgència. Es 
tracta d’un mapa, del que els socialistes co-
mençaran a fer difusió aviat i entregaran un 
document al govern durant aquest mes de 

setembre, on es reflexteixen carrers, places, 
parcs i altres indrets del municipi que es 
troben deteriorats o en mal estat de conser-
vació. Expliquen fonts del partit que és fruit 
d’un treball de visites i recorreguts per tots 
els barris de la ciutat, així com de conver-
ses amb veïns i entitats els darrers mesos. 
De fet, el PSC ofereix des d’aquest dilluns 
un correu i un número de telèfon perquè 
els veïns enviïn aquelles reclamacions que 
creguin que calen al seu barri.

100 ACTUACIONS MENSUALS AL CARRER

El regidor d’Espai Públic, Francesc Du-
ran, admet que hi ha molts punts de la 
ciutat que necessiten mà d’obra, i que 
aquesta situació prové d’una “disminu-
ció del pressupost de la via pública i 
el seu manteniment el darrer mandat”. 
Per això, assegura, “el pressupost ha 
augmentat totes les partides de manteni-
ment entre un 20 i un 70%” i el pla d’in-
versions destina un 40% dels recursos 

a manteniment. El regidor d’Espai Públic 
sosté que l’Ajuntament escomet una mit-
jana de 100 actuacions mensuals arreu de 
la ciutat, de diferent envergadura, i que està 
dedicant més recursos que els darrers anys 
a posar al dia la ciutat. “Analitzarem la llista 
quan el PSC ens la facin arribar, però segur 
que la majoria o molts d’ells ja estan anotats 
per treballar-hi”, manté el responsable del 
manteniment dels carrers.
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El govern impulsa una placa en record dels veïns que entraven a Barcelona el 1714

La celebració de la Diada Nacional 
de Catalunya canvia enguany de 
format i trasllada l’acte institucio-
nal a la vigília, dissabte dia 10, a 
les 19.30 hores, al passeig Marí-
tim just davant del Pont del Pe-
troli. El govern municipal vol que 
l’acte del passeig Marítim tingui 

Badalona estrena el Pont del Petroli 
com a escenari de celebració de la Diada

“un gran valor històric i solemni-
tat”. També vol retre també un ho-
menatge a les persones d’arreu del 
món que han patit la guerra, l’exili 
i la manca de llibertat

Placa en record dels trencadors 
del setge de Barcelona el 1714

L’acte institucional del dia 10 
donarà compliment a una mo-
ció aprovada juliol de 2014, on 
s’acordava posar una placa en 
record dels badalonins i bada-
lonines que, durant el setge de 
Barcelona, van arriscar les seves 
vides per la defensa de la capital 
de Catalunya. Durant l’acte es des-
cobrirà aquest element de record, 
que romandrà al passeig Marítim.
Durant l’acte institucional hi haurà 
una lectura de poemes d’autors i 
autores de Badalona i actuacions 
musicals. També es farà un recor-
datori dels valors de l’Onze de Se-
tembre i de la seva vigència avui. 
Serà aquí on es farà referència i un 
homenatge a les persones de tot 
arreu que han patit o estan patint 
la guerra, l’exili i una manca de lli-
bertats. En aquest sentit, es recor-
darà de forma especial les perso-
nes refugiades que han hagut de 

marxar -i encara marxen- de Síria 
a causa de la guerra.

Ofrena a La Plana el dia 11
El dia 11 de setembre es mantin-
drà l’ofrena floral al monòlit de la 
Plana. Com que l’acte institucio-
nal s’haurà fet el dia 10, a la Plana 
només es preveuen les ofrenes flo-
rals de les entitats que ho desitgin, 
a partir de les 11 hores, i l’ofrena 
institucional de l’Ajuntament, a les 
11.45 hores. Tot seguit hi haurà la 
tradicional diada castellera.

Sopar i marxa de torxes la nit 
del 10
Al marge de la programació insti-
tucional, la Comissió Onze de Se-
tembre organitzarà, com cada any, 
un sopar popular a la plaça dels 
Països Catalans, uns parlaments i 
una marxa de torxes fins a la plaça 
de la Plana, la nit del 10.Diada del passat any a La Plana

PP i C’S NO ACUDIRAN 
A L’ACTE INSTITUCIONAL

PP i C’s ja han confirmat que 
no assistiran als actes insti-
tucionals organitzats des de 
l’Ajuntament per celebrar la 
Diada de Catalunya. El nou 
president del grup municipal, 
en substitució de Xavier Gar-
cia Albiol, Juan Fernández, 
ha explicat a RàdioB que no 
assistiran a les ofrenes per-
què l’actual govern i l’alcal-
dessa Dolors Sabater estan 
imprimint un sentit de caire 
independentista a l’11-S. En 
un sentit semblant s’expressa 
el regidor Juan M. López de 
C’s, que creu que el govern 
l’ha “instrumentalitzat al servei 
d’una ideologia” i que no és 
una “festa per a tothom”.

Concentració de SEAT a Madrid

corregut diferents poblacions, com ara San-
tiago, Segòvia o Santander, i que, després 
de Badalona, s’encaminarà cap a Granollers 
i el circuit de Montmeló. L’exhibició és ac-
tivitat del Club Nacional Seat 1430, 124 i 
124 Sport que recorrerà diferents punts de 
Catalunya els dies 9, 10 i 11 de setembre, 
i concretament, pel seu interès per conèixer 
la ciutat i el Pont del Petroli que tant la re-
presenta darrerament.

El Port de Badalona retrocedirà en el temps 
i tornarà unes dècades enrere amb la visita 
d’uns vehicles ben particulars. L’explanada 
de l’aparcament de les instal·lacions i la 
placeta adjunta acolliran la XXI Concentra-
ció Nacional de SEAT 1430, 124 i 124 Sport 
de Barcelona. Uns 180 vehicles d’aquests 
models estaran exposats des de les 18h fins 
a les 20h, aproximadament. El pas per Ba-
dalona forma part d’una iniciativa que ha re-

El tour de SEAT clàssics 
fa parada al Port
Prop de 200 cotxes seran exhibits

Foto: Olmos Gourmet

catalans on es poden menjar plats exquisits 
per preus raonables. Un d’ells està situat a 
Badalona, concretament al polígon Granland, 
a Badalona Sud. Entre negocis, empreses i 
naus industrials es troba l’Olmos Gourmet, 
un restaurant que ofereix menús degustació 
a uns 25 euros, i una carta que pot oscil·lar 
entre els 25 i els 40, segons la pròpia guia. 
També disposa de cafeteria on se serveixen 
esmorzars i menús diaris.

La Guia Michelin és internacionalment  re-
coneguda per acostumar a seleccionar alta 
cuina de preus que no resulten atractius per a 
totes les butxaques. O aquesta és la creença 
extesa, almenys. Perquè dins dels seus ràn-
quings, la publicació inclou una categoria, 
sota el nom de Bib Gourmand, on selecciona 
restaurants de qualitat per sota dels 35 eu-
ros, i on apareix Badalona. La guia va pre-
sentar fa uns dies una cinquantena de locals 

Cuina de Guia Michelin 
i preu assequible en ple 
polígon industrial
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Gagandeep Singh: “Els sikhs 
som una comunitat treballadora i honesta”
El portaveu de la Comunitat Sikh a Badalona denuncia el desconeixement

Foto: Toni Aguilar

En només un dia, més de 700 sikhs, majori-
tàriament de Badalona, arriben a passar pel 
temple Gurdwara Gursangat Sahib, que des 
de fa uns mesos s’ha traslladat a Sant Adrià 
de Besòs per motius d’espai. Des d’aquest 
centre, obert des de l’any 2005, centenars de 
persones s’apropen cada dia per realitzar les 
seves meditacions, aprendre a treballar, com-
partir la vida i el menjar que ells mateixos 
preparen sense cap cost a les persones que 
arriben. En aquest sentit, la comunitat sikh de 
Barcelona arriba a atendre a milers de veïns 
de diferents religions que, especialment, es 

troben en exclusió social. “Per nosaltres no 
ens importa la religió de cadascú, sinó l’àni-
ma  i estimar a la humanitat amb respecte. 
Els sikhs som treballadors amb fe amb no-
saltres mateixos per afrontar els problemes 
i donar exemple a altres humans”, destaca 
el portaveu de la comunitat sikh a Badalona 
i Catalunya, Gagandeep Singh. També, des 
que van arribar al nostre país, aquesta co-
munitat treballa dia a dia realitzant xerrades a 
entitats, centres educatius i administracions 
per trencar barreres i així millorar la convi-
vència, ja que moltes vegades són confosos 

Venus de Badalona, l’Àmfora romana o la 
Llàntia d’oli. A més a més, cada finalista 
rebrà un diploma i el llibre amb els treballs 
escollits pel jurat. Destacar que amb motiu 
del desè aniversari d’aquest concurs, s’ha 
convocat un premi especial que consisteix 
amb les mateixes bases, però els treballs 
només han d’estar relacionats amb la ciutat 
i sota el títol de Badalona. Recordar que les 
obres s’han d’enviar a concursliterari@te-
rra.com, i a l’apartat de correu número 293, 
08910 de Badalona o a la bústia del número 
14 del carrer de la Mercè.

Un any més l’Associació de Badalona Poèti-
ca convoca el Concurs de Poesia i Narrativa 
per a persones grans, i enguany arriba a la 
desena edició. El certamen, que és obert 
fins al 15 d’octubre, està destinat a totes 
aquelles persones que tenen 50 anys o més 
i cada participant pot presentar un poema 
i una narrativa amb temàtica inèdita i lliu-
re, sigui en català o castellà. Pel que fa al 
jurat estarà format per persones arrelades a 
la cultura  de la nostra ciutat i escollirà 10 
treballs de cada modalitat, d’entre els quals, 
sortiran els tres guanyadors, que rebran la 

Convocat el 10è Concurs 
de Poesia per a gent gran
Destinat a persones de 50 anys o més

per àrabs o musulmans, però que són total-
ment diferents. “No parlaria de racisme, sinó 
de falta de coneixement. Una vegada que els 
veïns ens coneixen ja formen part de la seva 
vida”, afegeix Gagandeep. Els sikhs que han 
arribat a Espanya no han estat per motius 
econòmics, ja que són una de les comunitats 
hindús amb més riqueses. “El nostre objectiu 
aquí és tenir més llibertat perquè a l’Índia no 
respecten molts dels nostres drets”. 

Identitat del sikhisme
De fet, la paraula sikhisme significa deixeble 
o alumne i és una religió monoteista fundada 
al segle XIV per Gurú Nanak amb l’objectiu 
de canviar algunes doctrines i supersticions 
hindús, com ara aplicar la igualtat màxima 

entre homes i dones i acabar amb les cas-
tes. Segons ha volgut remarcar Gagandeep, 
els drets i deures són els mateixos per a tots 
els sikhs, siguin homes o dones. El turbant, 
entre altres símbols, és la seva màxima iden-
tificació per representar el seu sentiment, ja 
que no es tallen els cabells de cap part del 
cos per respecte a la naturalesa.

Portes obertes
Des del primer dia, els veïns de Badalona 
van acceptar  els sikhs donant el seu suport 
i sense posar obstacles per la seva integra-
ció a la ciutat, però “encara queda molt per 
fer. Per això, qualsevol persona té les portes 
obertes a treballar amb nosaltres”, expressa 
Gagandeep.

Més fotografies
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Les dues cares de l’esport badaloní
Badalona ha projectat durant les darreres setmanes 
les dues cares ben diferenciades del seu esport. La 
de projecció internacional i la del dia a dia. La de les 
medalles i els problemes. La de les recepcions i les 
queixes. Aquest agost, els Jocs Olímpics van coronar 
dues de les esportistes més emblemàtiques que la 
ciutat mai ha tingut: la nedadora Mireia Belmonte, que 
va aconseguir dues medalles, i la jugadora de bàsquet 
Anna Cruz, que es va penjar la plata amb la selecció. 
Totes dues van ser rebudes com mereixen, segur; com 
les figures esportives que són i que porten el nom de 
Badalona arreu del món.

Amb pocs dies de diferència, les xarxes socials van 

anar plenes de crítiques per la imatge d’un equip de bàsquet 
de la ciutat que no disposava de la seva pista per jugar un 
partit programat. Sense entrar en el cas concret i les seves 
causes o culpes, la imatge denotava un sentir que ha anat 
creixent els darrers mesos i que posa en entredit la gestió 
d’algunes instal·lacions esportives i els problemes que es 
puguin crear entre les entitats que les utilitzen.

La regidoria d’Esports ja ha estat assenyalada el darrer any 
en diferents ocasions i des de diferents àmbits del sector 
esportiu. Més enllà de responsabilitats polítiques, és evi-
dent que Badalona té un problema pel que fa a l’estat i el 
manteniment dels seus equipaments. Culpa de tots que 
ningú vol assumir, amb el pas del temps, l’estat de con-

EDITORIAL

servació de les equipacions d’una ciutat tant gran com 
aquesta, on hi ha molt d’esport, ha anat empitjorant, i 
això acaba per perjudicar i empipar els usuaris del seu 
dia a dia, que no saben ni qui ni quan les ha o no reparat, 
i l’únic que té clar és que pot ser s’ha de dutxar amb ai-
gua freda. Poliesportiu de Bufalà i principis de legionel·la 
com a mostra.

El nou govern insisteix en haver fet augmentar el pressu-
post d’Esports i del manteniment de les instal·lacions. De 
moment, els efectes d’uns números aprovats pocs abans 
d’estiu no es noten, o això s’intueix des de les entitats. 
Però, per fer reals les paraules i les xifres, s’hauran de 
notar aviat.

“Que pagui Pujol”

Deures de cara al nou curs

Al juliol, els Mossos d’Esquadra van anun-
ciar que havien descobert que un home 
i la seva mare venien tabac de contraban 
als clients que els hi demanaven picant a 
la finestra d’un pis baix, a Pomar. Quan la 
policia va irrompre a l’habitatge, es van tro-
bar 1.600 paquets sense segell d’aduanes i 
11.000 euros en metàl·lic. Els van imputar.
Amb el meu company Javi Oms, vam gratar 
una mica més en un cas que ens sembla-

Dilluns vinent molts ciutadans donaran 
per finalitzat el seu estiu. L’inici del nou 
curs escolar fa tornar a la rutina a moltes 
famílies. Per la majoria, enrere quedarà tot 
un estiu de vacances, relax, canvis d’hora-
ris i viatges. Com cada setembre els actes 

va més propi de l’estraperlo de la posgue-
rra que del segle XXI. Vam saber que, en 
realitat, feia de 20 a 30 anys que la família 
s’hi dedicava a vendre’n, que mare i fill van 
heretar l’’estanc’ que abans havia regentat el 
pare (a qui li deien ‘El Cojones’) i que era 
força conegut als voltants del pis i a zones 
properes.
Tot això ho vam explicar en un reportatge al 
nostre diari. Ens sorprenia la naturalitat amb 
què un negoci en negre i clarament il·lícit 
havia sobreviscut sense amagar-se’n durant 
tants anys, però alguns lectors i algun veí 
a qui vam consultar assenyalaven cap a un 
altre costat.
“Els Pujol suposadament han robat més al 
carrer”, vaig llegir a Twitter. “Són com un 
cap de turc”, va escriure un internauta al 

de la Diada Nacional de Catalunya donen 
el tret d’inici al nou curs polític. Enguany, 
l’Ajuntament ha decidit traslladar l’acte 
institucional de la Diada al voltant del Pont 
del Petroli, la tarda del 10 de setembre. 
Aquest canvi, segons ha explicat el mateix 
govern local, vol obrir encara més els ac-
tes de la Diada a més sectors de la ciutat. 
A la Plana, com cada any, seguirà l’Ofrena 
i els Castellers. Un cop passi la Diada, la 
rutina tornarà definitivament a la ciutat. El 
govern de Badalona va marxar de vacan-
ces amb alguns deures pendents i ara serà 
moment de presentar-los a la ciutadania. 

web, “quan els Pujol han robat tot el que els 
hi ha donat la gana”. “Són els Pujol a qui 
heu d’anar, no aquí”, em va etzibar una dona 
a la barra d’un bar.
Tanta insistència en treure el nom de l’ex 
president de la Generalitat i dels seus fills 
investigats no em quadrava, perquè no veia 
on era el vincle. És evident que un crim com 
la pressumpta corrupció a banda i banda de 
la nostra política, que ha traït la confiança de 
la gent i ha expoliat diners públics, és molt 
més greu que una família acusada de tram-
pejar amb tabac des del saló de casa seva.
Però em pregunto: és que s’ha d’eximir de 
culpa un frau constant comès a peu de carrer 
perquè ara ens hem assabentat que alguns 
dels nostres dirigents tenien amagades 
quantitats milionàries? És que les vergonyes 

En l’àmbit de la seguretat, el govern ha 
de presentar la remodelació del cos de la 
Guàrdia Urbana, anunciat des de fa mesos 
o la data de tancament de la Comissaria 
de Sant Roc. En l’àmbit de la via pública, 
el nou regidor haurà de treballar de va-
lent per millorar la sensació de neteja als 
carrers de Badalona. La manca de neteja 
continua sent una de les queixes més re-
petides per molts ciutadans. En l’àmbit so-
cial, queda pendent saber que farà l’Ajun-
tament amb el conflicte del nou edifici de 
la Fundació Badalona Capaç. Segur que 
m’he deixat d’altres temes pendents, com 

al descobert de CiU, PP i PSOE compten 
com a atenuant per a qui, a petita escala, 
paga i cobra durant anys sense tributar, per-
judicant a comerços amb totes les de la llei?
No som un exemple de país que hagi perse-
guit el frau fiscal de grans capitals i el lema 
que pregona que “Hisenda som tots” és 
d’un cinisme que fa patir, però mal favor ens 
fem si anem disculpant el diner negre. I sí, 
l’economia sumergida ha salvat a no poca 
gent en anys de crisi, però una cosa és el 
pur instint de supervivència i una altra fer de 
la picaresca un modus de vida.
Quan els convergents manaven amb majo-
ria absoluta, els ‘punkies’ de L’odi social van 
treure un disc que es titulava “Que pagui 
Pujol”. Que no sigui ara la bula que avali 
a qui no hi contribueix com fem la majoria.

la finalització de les obres del nou estadi o 
la revisió de l’ordenança de civisme, però 
els enumerats serien les carpetes “més 
calentes” que té pendent el govern muni-
cipal. Un equip municipal que des d’ara 
ja no el podrem anomenar “nou govern” 
perquè ja ha passat gairebé un any i mig 
de mandat. El temps corre, a vegades mas-
sa ràpid, i aviat arribarem ja a l’equador 
d’aquest mandat. Després del primer any 
de gràcia, molts ciutadans començaran a 
demanar al govern que presenti els deures 
fets. Serà moment d’aprovar o suspendre, 
però tindrem tot el curs per comprovar-ho. 

Del 09/09 al 15/09/2016Núm. 538

Jordi Ribalaygue
Periodista de El Mundo

Carles Carvajal
Periodista del Tot Badalona
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Ocampo: “Tots ens hem d’obrir emocionalment”
El tècnic del Divina Seguros Joventut valora les primeres setmanes de treball del bloc

Ocampo ja té la plantilla definida / B.López

Diego Ocampo reconeix haver viscut una 
entrada plàcida i positiva a la seva nova 
‘llar’: el Divina Seguros Joventut. El tècnic 
gallec ja va viure a Catalunya en la seva 
etapa a Tarragona, experiència que de ben 
segur li servirà per adaptar-se a la ciutat. 

-Quin balanç fa de les primeres dins 
del Divina Seguros Joventut? 
Bé, el feeling ha estat molt bo, tot i que s’ha 
de relativilitzar. Qualsevol persona, quan 
s’incorpora a un lloc nou, ho fa amb ga-
nes. Ara hem de focalitzar tots els nostres 
esforços en mantenir aquesta il·lusió del 
primer dia fins al novè mes de competició. 
Aquesta serà la clau. Tots estem il·lusio-
nats, però necessitem construir un equip 
que sigui fidel a una la línia de valors deter-
minada: treball diari i competir al màxim. 

-Què s’ha tingut en compte per fitxar?
El club té un marc limitat de contractació 
i no pot sobrepassar els seus límits. Hem 
signat jugadors que ens agradaven i que 
ens podíem permetre. El primer punt im-
portant ha estat que tinguin recorregut a 
Europa i el segon té a veure amb la per-
sonalitat. Hem buscat persones compro-
meses i amb facilitat per adaptar-se a un 
nou entorn. 

Parlim de Vasiliauskas i Lapornik, 
els exteriors contractats pel club.
Vasiliauskas és un jugador internacional 

que ha arribat amb ganes. En la seva pri-
mera doble sessió va acabar deshidratat i, 
en comptes d’abandonar l’entrenament, va 
aguantar fins al final. Això ens indica que 
està compromès amb l’equip i que compleix 
una de les línies estratègiques que volem. 
Stutz té molt bona mà per finalitzar a dos 
o tres metres i una gran capacitat de rebot. 
Caldrà veure com s’adapta a la velocitat que 
ha de tenir un pivot a la Lliga Endesa. 

Què es fa per conèixer la personalitat 
d’un jugador abans de fitxar-lo?
En aquest àmbit, he de reconèixer que a ve-
gades et pots equivocar. Tot és qüestió d’en-
caixos i, en ocasions, hi pot haver algú que 
no encaixi en un lloc. Nosaltres sempre in-
tentem parlar molt amb l’entorn del jugador. 
També s’han de mantenir converses amb el 
mateix jugador abans de contractar-lo per 

veure com reacciona. És molt important, a 
banda de veure vídeos, poder veure’ls en 
directe. A Tomasz Gielo, per exemple, el 
portem seguint des que tenia 16 anys. 

Vidal ha de ser el líder de la Penya?
En Sergi també ha d’actuar com un ancorat-
ge i ha de rebre el suport de Miralles, Ven-
tura i Sàbat. Crec que està en un moment 
idoni per gaudir del bàsquet. Gaudir no vol 
dir anotar, sinó també seguir defensant com 
ha fet sempre. El millor d’en Sergi és que, 
allà on ha jugat, sempre ha executat el que 
l’equip necessitava, no el que necessitava 
ell individualment. En aquest sentit, és un 
exemple. En l’últim amistós va voler jugar 
malgrat tenir problemes en una mà. ‘Enca-
ra tinc les cames’, em va dir. Si un jugador 
com Vidal s’ofereix a jugar lesionat, la resta 
ha de rebre aquest missatge de comporta-

ment exemplar i sumar-se a la causa. 

La situació de Miralles i el preeuro-
peu de Gielo obliguen a treballar a 
contrarellotge? Això és un handicap? 
És un handicap gran. Miralles està fent un 
esforç grandiós per integrar-se al grup, però 
hem de ser freds per no cometre un error. 
Gielo vindrà en forma, però també necessi-
tarà un temps per acostumar-se al seu nou 
entorn. Per tot això, ara la resta de jugadors 

que sap què és jugar un Mundial. Ens 
aporta capacitat de tir de tres i compta amb 
un bon coneixement del joc. Pel que fa a 
Luka, Lapornik és un jugador va explotar 
en l’última temporada. Fa una mica de tot. 
Ha de ser com la cola: que enganxi l’equip 
en defensa, en el rebot i en els contraatacs. 

Què espera de Gielo i Bogdanovic?
En Tomasz és un rookie que queda com-
pensat amb l’experiència d’en Luka. Gielo és 
internacional amb Polònia des dels 16 anys i 
ha estat subcampió del món U17. És un qua-
tre amb energia i que a Missisipí ha millorat 
el seu joc perimetral. En Bogdanovic, deixant 

de banda totes les característiques tècniques, 
m’agradaria trobar un jugador que actuï d’an-
coratge per Vasiliauskas, Lapornik i Gielo. 
Els ha d’ajudar a créixer. 

Stutz pot ser la sorpresa de curs?
No sé si ho serà o no, però m’ha demostrat 

s’han d’obligar a treballar molt bé. Tots, tant 
els nous com els que segueixen de l’any 
passat, s’han d’obrir emocionalment. Aquí 
recau la clau del treball en equip. No només 
hem de defensar i posar bloquejos, sinó 
ajudar en qualsevol cosa que un company 
pugui necessitar. Si complim totes aquestes 
premisses, crec que accelerarem el procés 
de conjunció del grup i tot serà més senzill.
*Podeu llegir l’entrevista sencera al web: 
www.diaridebadalona.com

“Hem d’aconseguir 
mantenir la il·lusió 
del primer dia fins al 
darrer mes de l’any. 
Aquesta serà la clau 
per assolir resultats”

“Si Vidal s’ofereix a 
jugar lesionat, els 
altres han de rebre 
aquest missatge de 
líder exemplar i fer 
un pas endavant”

El Divina Joventut ja ha tancat la seva 
plantilla. La situació econòmica del 
club ha fet que els fitxatges que s’han 
fet no siguin coneguts, a excepció de 
Luka Bogdanovic, i el seu rendiment 
sigui encara una incògnita. Però hi 
ha una curiositat que no passava 
des de feia 33 anys: el Joventut 
d’enguany no té cap jugador de raça 
negra. Va ser durant la temporada 
1982/1983 quan el club verd-i-ne-
gre va fitxar el seu primer forà, Jack 
Schrader, que era blanc. Des de lla-

Una Penya sense jugadors de raça negra 33 anys després
vors han passat molts estrangers com 
Andy Toolson, Gerald Kazanowski o 
Joe Galvin però sempre hi ha hagut 
un jugador de raça negra. Evidentment 
només és una anècdota i no és una 
cosa buscada però en un bàsquet físic 
com el que es viu als últims anys -són 
majoria a l’NBA- la Penya tindrà com a 
mínim un fet diferencial. L’èxit o no de 
la temporada evidentment que no pas-
sarà per aquí sinó que la clau és que 
Diego Ocampo aconsegueixi un equip 
amb majúscules.

Xavi Ballesteros Periodista especialitzat en bàsquet
BADALONA ÉS BÀSQUET
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LA PRÈVIA 4a Jornada. Ciutat esportiva de Sant Adrià, dissabte 10 de setembre. 18 h. (Esport 3)

Buscant l’efectivitat en atac

CF BADALONA
Entrenador: Manolo González

El Badalona jugarà aquest dissabte, a les 
sis de la tarda, contra el filial del RCD 
Espanyol, a Sant Adrià, el partit de la 
quarta jornada del campionat de lliga. 
L’equip de Manolo González és el vuitè 
classificat, després d’una victòria per la 
mínima i dos empats a zero, i l’únic del 
grup tercer de segona B que encara no ha 
encaixat cap gol. “El mèrit és haver-ho fet 
defensant des de la possessió de la pilo-
ta i el domini del rival” explica, satisfet, 
el tècnic gallec. Sigui com sigui, si fins 
ara el conjunt escapulat ha sumat cinc 
punts ha estat, principalment, per la bona 
feina defensiva i per saber rendibilitzar al 
màxim l’únic gol que ha marcat en els 

ESPANYOL B
Entrenador: David Gallego

Marc GualRufo

Borja Martínez
Melendo Aarón Caricol

Cristian

 Lluís LópezSoria  Iago Indias Álex López

Rubén

Musa

Toni Lao

Bruno Vinicius
Guzmán

Sandro
Sergio Maestre

Fran Grima
Aleix Coch Robusté

Morales

Marcel

Badalona: Morales; Grima, Coch, 
Robusté, Musa; Lao, Coulibaly 
(Bruno Vinicius, 55’), Maestre;  
Agudo (Victor, 64’), Enric Pi (Moha, 
61’); Marcel Serramitja.  

Prat: Toni, Hernández, Lario, Ricar-
te, Bessone, Barnils, Rosillo, Padilla 
(Moha, 89’), Oscar, Lara (Putxi, 70’), 
Forgas (Nacho, 55’). 

Àrbitre: Navarro Collados. Va amo-
nestar a Coulibaly, Robusté, Marcel 
Serramitja, Bruno, Lara, Padilla, Ro-
sillo, Ricarte, Oscar i Putxi. 
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BADALONA           AE PRAT

  Equip PTS GF GC

 1. Barcelona B 9 9 4
 2. València B 7 7 3
 3. Ebro 7 6 3
 4. At. Balears 7 3 1
 5. Sabadell 6 2 1
 6. Alcoià 5 3 2
 7. Cornellà 5 2 1
 8. Badalona  5 1 0
 9. Espanyol B 4 3 2
 10. L’Hospitalet  4 2 1
 11. Llagostera 4 3 3
 12. Prat 4 1 3
 13. Hércules 3 5 4
 14. Mallorca B 3 3 4
 15. Gavà 2 2 6
 16. Vila-real B 1 3 5
 17. Lleida 0 0 1
 18. At. Llevant 0 1 3
 19. Eldenc 0 1 5
 20. At. Saguntí  0 1 6

Classificació

 Badalona  0 - Prat 0

 Sabadell 1 - Hércules 0
 Llagostera  2 - At. Saguntí  0
  Barcelona B  3 - Vila-real B  2
 València B 3 - Ebro  3
 At. Llevant  1 -  Mallorca B  2
 Gavà  1 - Alcoià 1
  Cornellà  0 - At. Balears 0
 Eldenc  0 -  Espanyol B 2
                 Lleida    - L’Hospitalet  (aj.) 

Resultats 3a jornadaPropera jornada

 Espanyol B  - Badalona 
 At. Balears -  Gavà
 L’Hospitalet -  At. Llevant
 Vila-real B -  Sabadell
 Hércules -  Llagostera
 At. Saguntí  - València B
 Ebro   -  Eldenc
 Prat   -  Lleida
 Mallorca B -  Cornellà
 Alcoià   -  Barcelona B

Foto: Eloy Molina

270 minuts de lliga que ha disputat. El 
duel de dissabte, que es podrà veure pel 
canal Esport 3, suposarà un repte per a 
l’Espanyol B, que ha perdut l’únic partit 
que ha jugat a casa, contra el Mestalla. 
Això si, els blanc-i-blaus, després d’em-
patar (1-1) al camp del Llagostera, en la 
primera jornada, i de guanyar (0-2) al 
camp de l’Eldenc el cap de setmana pas-
sat, sumen quatre punts. “Tenen molta 
qualitat i milloren cada dia que passa”, 
comenta Manolo González a aquest diari, 
preguntat sobre l’equip que entrena Da-
vid Gallego. “Serà un partit molt obert i 
de molt desgast”, pronostica l’entrenador 
badalonista. El repte per al Badalona serà 

El Badalona va quedar exempt 
dels quarts de final de la Copa 
Catalunya Absoluta i s’ha classi-
ficat directament per a la semifinal 
del torneig, on s’enfrontarà, com a 
local, el dimecres 9 de novembre, 
al guanyador de l’eliminatòria en-
tre el Prat i el Girona. Aquest és 
el resultat del sorteig que va tenir 
lloc a la seu de la Federació Cata-
lana de Futbol el passat dimarts, 
6 de setembre, amb presència del 
delegat escapulat, Pere Solé. En 
l’altra banda del quadre, les altres 
dues eliminatòries enfrontaran, 
d’una banda, el Sant Andreu amb 
el Nàstic de Tarragona, i, d’altra 
banda, el Gavà amb el Llagostera. 
Els partits d’aquesta ronda es dis-
putaran el dimecres 5 d’octubre.
En el primer duel d’aquesta com-
petició, el 31 de juliol, el Bada-
lona va eliminar el Castelldefels, 
guanyant a Els Canyars (0-2). En 
la segona eliminatòria, va ser el 
Vilafranca l’equip que va caure, als 
penals (3-5) després d’empatar a 

Directament a la semifinal 
de la Copa Catalunya

un gol, el 9 d’agost, a la capital del 
Penedès. Finalment, en la tercera 
ronda, el 25 d’agost, els de Mano-
lo González van derrotar el Lleida 
a Montigalà (3-1).

Tres a zero al Vilafranca en la 
Copa Federació 
El Badalona té molt ben encarada 
la semifinal de la fase territorial 

de la Copa Federació que disputa 
contra el Vilafranca. Dimecres, en 
el partit d’anada, disputat a Mon-
tigalà, l’equip de Manolo González 
va vèncer per un clar 3-0. Un gol 
matiner de Víctor García, un altre, 
a la mitja hora, de Rubén Canelada 
i un tercer, sensacional, de Sandro 
Toscano, a la segona part, van 
sentenciar.

Foto: FCF

trobar l’efectivitat en atac, un assumpte 
que semblava resolt amb les incorpora-
cions d’aquest estiu. “Encara queda feina 

per fer”, reconeix, en aquest sentit, Ma-
nolo González. Xiularà l’àrbitre valencià 
Iván Muñoz Pérez.
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El CE Seagull s’adapta 
perfectament al canvi de guió (0-2)
Les gavines debuten a la Segona Divisió femenina imposant-se a l’Igualada a domicili

Venien d’un partit on la defensa va ser la clara 
protagonista i necessitaven saber canviar el 
xip i passar a ser les dominadores del joc. 
En les semifinals de Copa Catalunya davant 
l’Espanyol, al Seagull li va tocar córrer fins al 
límit i treballar per mirar d’anul·lar les virtuts 
d’un rival de categoria superior. El passat cap 
de setmana a Igualada, aquest guió no es va 
repetir. El bloc de Jordi Ferrón debutaria a la 
Segona Nacional demostrant que també pot 
guanyar partits gaudint de més possessió que 
el seu adversari. Des de l’inici del matx, el con-
junt badaloní aconseguiria retenir el control 

de l’esfèrica, obligant l’Igualada a estar més 
pendent de defensar que no pas de buscar la 
porteria contrària. Aquest context es mantin-
dria al llarg de 65 minuts i li donaria al Seagull 
el premi del gol. Superada la mitja hora, una 
bona paret per banda esquerra deixaria Carla 
Morera sola davant la portera local i l’ex del 
Cerdanyola marcaria amb una gran definició 
(37’). Ben entrat el segon temps, però, l’Igua-
lada afegiria més pólvora ofensiva al seu onze 
i començaria a crear-li dificultats al Seagull. A 
més, les altes temperatures limitarien l’energia 
de les jugadores de Ferrón. Tot i que el bloc 

local hauria pogut empatar en alguna aproxi-
mació perillosa, finalment seria Alba Gordo 
qui sentenciaria el partit per les gavines. Un 
penal comès sobre Mar (93’) li donaria a la ca-
pitana visitant l’opció de decidir des del punt 
fatídic i Gordo no erraria (0-2). “Les sensa-
cions van ser molt bones. Vam haver de dur la 
iniciativa i l’equip es va trobar còmode amb la 
pilota als peus. L’Igualada és un rival ordenat, 
però nosaltres mai vam desesperar”, celebrava 
Jordi Ferrón un cop finalitzat el xoc. El Seagull 
comença bé la lliga, situant-se dins del grup 
capdavanter. 

Llaona: “Necessitem fer rotacions”
En una entrevista concedida a aquest diari, la 
lateral Anna Llaona parlaria dels objectius que 
es marca el Seagull aquesta temporada. “No 
ens hem marcat la idea de fer la promoció sí 
o sí. Només volem millorar. Si aconseguim 
fer-ho, hauríem de tornar a disputar el play-off 
d’ascens”, exposava la jugadora gironina. En-
guany, el Seagull disposa de més fons d’armari, 
fet que permetrà a Ferrón utilitzar més canvis. 
“Totes hem d’entendre que és possible que ens 
toqui descansar. Si tenim objectius ambicio-
sos, necessitem fer rotacions”, advertia Llaona.

El FC Barcelona Lassa 
guanya el I Torneig Internacional 
del Sant Josep
L’equip parroquial queda cinquè i el Joventut quart

El torneig ha estat un èxit en organització / CBSJ

Ja ha passat; s’ha fet realitat. El 
desig que la nova junta directiva 
del CB Sant Josep projectava des 
de feia mesos s’ha acabat com-
plint i, segons es va poder veure 
durant els tres dies de competició, 
la iniciativa d’organitzar un torneig 
cadet de primer nivell a la ciutat 
ha estat tot un èxit. En la jornada 
de diumenge, el Centre Parroquial 
acolliria la sessió de cloenda. La 
final del I Torneig Internacional 
Cadet del Sant Josep no podria 
comptar amb cap dels dos clubs 
badalonins participants, ja que 
serien Barça Lassa i CAI Saragos-
sa els equips que es disputarien la 
copa. La formació blaugrana esta-
ria a punt de veure’s sorpresa pel 
bloc aragonès, després de deixar 
que el CAI remuntes un desavan-
tatge clar (41-27) mitjançant un 
parcial de 6 a 21 durant el tercer 
quart (48-48). El duel pel títol es 
decidiria en els instants finals, 
tram del matx on Borja Fernández 

seria decisiu pel Barça. El jugador 
blaugrana anotaria una cistella 
clau a 17 segons per la conclu-
sió, posant per davant a l’equip de 
Calderón i forçant Jorge García a 
intentar un triple a la desesperada 
que no voldria entrar (69-66).

Bon record final per l’amfitrió
Pel que fa al cadet del CB Sant Jo-
sep, l’equip groc-i-lila podria tan-
car el torneig sumant una treballa-
da victòria contra l’Stellazzurra de 
Roma italià (74-70). El Sant Pep 
remuntaria un marcador que se li 
havia posat coll amunt (47-59), 
completant un darrer període de 
somni. Marc Ricou, amb 12 punts 
convertits al llarg de l’últim par-
cial, guiaria els parroquials fins al 
cinquè lloc de la classificació.
 
El Joventut, fora del podi
Per últim, a les files del Divina 
Seguros Joventut no hi hauria 
motius de celebració en la darrera 

jornada del campionat. El conjunt 
de David Jimeno pugnaria amb 
el Maccabi per la tercera plaça 
final, sent clarament escombrat 
de la pista (49-86). Guiat per 
Deny Avdija, el bloc hebreu seria 
capaç de gairebé doblar els punts 
de la Penya (31-60 al minut 25). 
La plantilla verd-i-negra s’hauria 
de conformar amb la quarta posi-
ció, quedant apartada de la glòria 
d’un torneig que ha estat un èxit 
rotund.

Balanç positiu del Sant Josep
Com a representant del club orga-
nitzador, el coordinador del Sant 
Josep, Guillem Franquesa, cele-
braria el bon nivell de bàsquet vist 
a Badalona. “Pel club, el torneig 
era com uns Jocs Olímpics. Està-
vem convençuts que, si ho fèiem 
bé, això ens donaria nom i ens 
situaria en el mapa del bàsquet 
nacional”, destacava Franquesa.

Parlar d’un mateix davant la 
resta és una acte sempre difícil 
i més quan es fa per reconèixer 
errors personals. Tots en come-
tem, però a causa de la imatge 
negativa que dóna de nosaltres 
els obviem i, per un estrany art 
de màgia, els projectem cap els 
altres: els nostres errors els con-
siderem errors dels altres. 
El que explicaré a continuació 
té per finalitat demostrar que 
acceptar-los ens fa més humans 
i, sobretot, ens ajuda a millorar 
com a persones; i no podria 
ser d’una altra manera ja que la 
seva assumpció porta implícit la 
nostra pròpia acceptació. El meu 
error, un de tants, va ser no en-
tendre que l’excés d’amor pot ser 
tant dolent com la seva absència. 
Sempre podem aprendre coses 
noves sobre nosaltres, jo ho 
vaig aprendre aquest passat cap 
de setmana amb motiu del partit 
de basket que un dels meus fills 
jugava al centre parroquial Sant 
Josep. Aquest, jugador del Sam-
pep, va rebre una forta entrada, 
mentre saltava per un rebot, que 
el va catapultar de forma violenta 
a caure d’esquena sobre el par-
quet; doncs bé, en percebre el 
mal que es podia haver fet vaig 
llançar un parell d’insults cap 
al jugador contrari -insults que 
aquí no reproduiré- i que van 
provocar la lògica indignació de 
l’afició contrària que m’envoltava. 
De seguida vaig adonar-me del 
meu error, aquell excés d’amor 
mal entès cap al meu fill m’havia 
traït. Ràpidament vaig demanar 
disculpes i em vaig avergonyir, 
no pel que podien pensar de mi, 
això no em va preocupar en cap 
moment, sinó per  descobrir de 

En algun lloc de la meva naturalesa
sobte, que algú que representava 
el contrari dels valors en els que 
crec pogués habitar dins meu.
Qui llegeixi aquestes línies ben 
segur afirmarà que el meu acte 
no pot ser mai justificat, jo també 
ho penso, però em va passar. Per 
tant recomanaria a qui ho pensi, 
que abans de fer-ho es sinceri 
amb sí mateix, perquè potser la 
vida el col·loca, quan menys ho 
esperi, davant una situació que 
li faci sortir el seu pitjor instint. 
Jo, fa menys d’un any, vaig cri-
dar l’atenció al pare d’un jugador 
del Sant Celoni que, en un partit 
contra el Sampep, va començar 
a insultar als nostres jugadors, i 
ves per on, jo que em creia just i 
segur de la meva integritat, vaig i 
foto la pota aquest cap de setma-
na pel mateix motiu. 
L’esport és passió, l’amor tam-
bé, els nostres fills són el nostre 
amor i tot plegat és una bomba 
que en qualsevol moment ens 
pot explotar a les mans. Ningú 
és aliè a que li succeeixi un fet 
com aquest, per això és neces-
sari que reconeguem les nostres 
misèries, cal saber com som, cal 
aprendre, en aquest cas concret, 
que l’amor en vers els demés 
(fills, pares, muller, amics) no 
és prova per justificar qualse-
vol acte en la seva defensa; si 
precisament alguna cosa bona 
té l’amor és que sempre implica 
estendre la mà als demés, i sola-
ment des del reconeixement del 
propi error farem de l’esport un 
espai de trobada. Accepto el meu 
error, forma part de la nostra na-
turalesa, que ningú s’esquinci la 
roba, el que importa és aprendre 
el perquè de la seva existència i 
eradicar-lo. 

Ferran Torra
Pare de jugador cadet Sant Josep

Columna d’opinió
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L’Espai Betúlia va acollir aquest 
dilluns al vespre la presentació del 
llibre que ret homenatge als 121 
anys d’història del Col·legi Bada-
lonès. Aquesta edició especial fa 
un repàs al segle i dues dècades 
de vida durant els que el centre 
ha desenvolupat la seva activitat 
a la ciutat. De la mà del professor 
Miquel Creixell, autor d’aquest 
recull d’experiències en paper, 
‘Construint futurs des de fa 121 
anys’ aglutina documents i imatges 
antigues i modernes; fa un repàs de 
les diferents èpoques per les que 
ha passat l’escola, des dels seus 

El Badalonès edita en un llibre 
els seus 121 anys d’història

inicis; recorda els diferents edificis 
que ocupa i recorda les portades de 
la revista escolar. També incorpora 
escrits d’alumnes i professors. La 
presentació, davant prop d’unes 

200 persones, va comptar amb la 
presència de Miquel Creixell; de 
l’autor del pròleg, l’escriptor Joa-
quim Molina, així com de Manel i 
Anni Dunjó.

Grans noms i espectacles 
a la nova temporada dels teatres municipals
Esperen superar el 80% d’ocupació mitjana del darrer semestre

Algunes de les cares de la nova programació

La nova temporada 2016-2017 
dels teatres municipals inclou un 
total de 23 propostes de quali-
tat amb espectacles per a tots els 
gustos. Després de l’èxit del darrer 
semestre, amb una ocupació mit-
jana del 80%, la programació dels 
propers mesos, sota la marca Cen-
tre d’Arts Escèniques de Badalona, 
presenta a partir d’aquest mes de 
setembre un conjunt d’actuacions 
de teatre i música repartits pels 
teatres Zorrilla, Principal i Blas 
Infante. Obrirà temporada de tea-
tre al Teatre Zorrilla l’actuació de 
Enchanté!, amb la companyia las 
Divinas. Els espectacles familiars, 
organitzats conjuntament amb la 
Xarxa, arrancaran el mateix mes de 
setembre amb Plors de Cocodril 

de la Pera Llimonera. En els mesos 
posteriors destaquen dins les pro-
duccions de teatre, entre d’altres, 
El Rey, amb Alberto San Juan i 
Willy Toledo; Dansa d’Agost, pro-
ducció de la Perla 29 amb direcció 
de Ferran Utzet, un dels millors 
espectacles de la temporada. Al 
mes de desembre la mítica actriu 
Concha Velasco presentarà Rei-
na Juana, espectacle dirigit per 
Gerardo Vera sobre el personatge 
històric de Juana la loca.  En l’àm-
bit musical destaquen la presen-
tació del nou disc de Martí Serra, 
Cançons Mecanoscrites. El Teatre 
Zorrilla acollirà a principis d’oc-
tubre el cantautor Roger Mas que 
presentarà Irredempt. També s’ha 
programat el clàssic concert de 

El Port de Badalona és l’ #Esca-
la10 del Festival Itinerant a la Vela 
Festina Lente, que fa referència a 
la locució llatina “Afanya’t Lenta-
ment”. Es tracta d’una proposta 
cultural que parteix de Sète, a 
França, el maig del 2016 i que es 
proposa recórrer l’oest del Medi-
terrani, el Nord d’Àfrica i tornar 

Un festival d’artistes itinerants 
fa parada al Port

a la Bretanya francesa l’agost del 
2017. Aquest col·lectiu d’artistes 
(músics, malabaristes, pallassos, 
cantants,...) ofereix el seu Festival 
divendres, dissabte i diumenge 
en la placeta del Port de Badalo-
na que connecta amb el passeig 
marítim. Les propostes artístiques 
comencen a les 19.00h i acabaran 

al voltant de la mitja nit. Cada jor-
nada variaran, ja que programen 
espectacles de les 25 persones 
que formen la flota itinerant, tots 
artistes i mariners alhora,  a la que 
sumen propostes locals. Durant 
els tres dies faran tallers gratuïts 
de dansa, teatre, música reciclada, 
Human Beatbox i navegació. 

  + notícies

Masterclass de cuina al Màgic Badalona 
El Centre Comercial Màgic Badalona impulsarà cada 3r dissabte 
de mes una masterclass sobre el món de la cuina. Les sessions 
tindran lloc al matí, de 12:00 h a 13:00 h, i en cadascuna hi haurà 
una temàtica diferent que inclourà varietat de receptes. Algunes de 
les principals temàtiques seran el món dolç, els salats o la cuina 
del món, entre d’altres. Són totalment gratuïtes i obertes a tothom. 
Es poden consultar les temàtiques a la web del Màgic Badalona.

La Colla Micaco torna de 
vacances amb un doble set 
Els Castellers de Badalona han 
donat aquest diumenge el tret 
de sortida al segon tram de la 
temporada a la Festa Major 
d’Estiu de la veïna localitat de 
Santa Coloma de Gramenet. Els 
badalonins, que han desplaçat un bon gruix de camises, havien 
plantejat una diada amb els primers castells de 7 bàsics després 
de vacances i ho han complert amb escreix. Després del Pilar de 
4 d’entrada, els de la camisa micaco van tancar la primera ronda 
descarregant un tranquil 3de7, al que el va seguir un 4de7 molt 
lleuger, una clara prova de la intenció d’un proper assalt al 4de8. 
Assolits els dos castells de la gamma de 7 bàsics, la colla mi-
caco va descarregar en tercera ronda un 4de6 amb l’agulla amb 
l’objectiu de rodar els canvis obligats que s’han hagut d’introduir 
de cara a fer-lo amb un pis més en les properes cites a la Festa 
Major de Sant Adrià i l’11 de setembre a Badalona. Per tancar 
l’actuació, han descarregat un nou Pilar de 5. Els micacos premen 
ja l’accelerador per tal d’encarar els importants reptes que tenen 
plantejats per aquest segon tram de la temporada. Per això, la 
setmana vinent tornen a l’horari habitual d’assajos de dimarts i 
divendres (de 19 a 22h i de 20 a 23h respectivament) al seu local 
de Can Peixau. A més, han preparat un seguit d’assajos especials.

ABONAMENTS 
I ENTRADES 

Per a aquesta nova progra-
mació els abonaments estan 
distribuïts en dues opcions : 
l’abonament A que inclou els 
espectacles Enchanté!, Daniel 
Ligorio, Dansa d’agost, El Test 
i Reina Juana; i l’abonament 
B on es pot trobar trobar El 
Rey, Roger Mas, Vespres de 
la Beata Verge, Ciara, Romeu 
i Julieta. El seu preu en la mo-
dalitat A serà de 60 € i 50€ en la 
modalitat B. Els abonaments i 
les entrades es poden adquirir 
a les taquilles del Teatre Zorri-
lla i per Internet.

Presentació a l’Espai Betúlia

Santa Cecília que oferirà Ia Banda 
Simfònica de Badalona.

Teatre local amateur
La nova temporada suposa el re-
torn del projecte de Badalona a Es-

cena. Quatre companyies de teatre 
amateur de la ciutat s’instal·laran 
al Teatre Zorrilla per preparar les 
seves noves produccions. Es tracta 
de Món Animal, Projecte Ixthys, 
Teatre a Peu Pla i Katalakaska.
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